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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 15 december 

2009 
 

Justerat den 16 december 2009 

 

Godkänt via e-post Justerat av 

Kerstin Bergenbrant Olsson Marianne Svensk  

     

Plats: Trekantens servicehus 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk vice ordf. PRO   

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Margareta Bergman ledamot  PRO 

Lars Åsberg  ledamot SPF 

Margrét Nilsson ersättare                         PRO 

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO     

Tita Bergquist ersättare SPF   

Kerstin Svenson       ersättare SPRF    

 

Annmarie Sandberg,  äldreomsorgschef 

Anneli Rydström, sekr. i rådet 

 

Förhinder: 

Lennart Jonsson ersättare SPF     

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande Kerstin Bergenbrant Olsson, hälsade välkommen och förklarade 

sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Marianne Svensk utsågs att justera dagens 

protokoll.  

 

§ 4.  Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

 

 Pensionärsrådets protokoll 2009-11-17 

Godkändes och lades till handlingarna.  
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Ang. önskemål om mer information om egenvård, har Agneta Blomkvist, MAS, 

inbjudits till pensionärsrådets sammanträde den 9 februari. 

 

Ang. mötet med presidiet, anser rådet att nämndens ordförande borde deltagit, då 

mötet var inplanerat sedan lång tid tillbaka. 

 

 Handikapprådets protokoll 2009-11-12 

Pensionärsrådet instämmer i handikapprådets synpunkter om bristande tillgänglighet 

i den nya gallerian i Liljeholmen. Bl.a. är det svårt att hitta. I gallerian finns det två 

apotek och det är svårt att veta till vilket apotek man ska gå för att ta ut sina 

mediciner. Apoteken ligger dessutom på olika våningsplan. 

 

Pensionärsrådet undrar om handikapprådet varit delaktiga i planeringen av gallerian 

och om ansvariga i så fall har tagit till sig handikapprådets synpunkter på 

tillgängligheten.  

 

§ 5.  Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2009-11-19 

Protokollet var inte utsänt till pensionärsrådet och skickas därför i efterhand. 

 

§ 6. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd  

Protokollet från KPR:s sammanträde den 8 december skickas till rådet, så snart 

det är klart.  

  

§ 7. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

Annmarie Sandberg informerade om; 

 

 Kastanjen 

Den 7 december informerade förvaltningen och fastighetsägaren Micasa de boende 

på Kastanjens servicehus och deras anhöriga om omvandlingen av servicehuset till 

trygghetsboende. Frågestund hölls också den 11 december för frågor och 

synpunkter. Nästa frågestund äger rum den 29 januari.  

 

På Kastanjen omvandlas 45 servicehuslägenhet och 12 korttidsplatser samt 

personallägenheter till totalt 65 lägenheter i trygghetsboende.  

 

De som bor på servicehuset har möjlighet att bo kvar i sin lägenhet till samma hyra. 

Kostnaden för trygghetslarm är 114 kronor per månad. Värdinnan som ska hålla i 

olika aktiviteter betalas av de boende, ca 300 kr per månad och boende. Vidare 

kommer ett boråd att bildas. Frågor kring larmet löses tillsammans med Micasa. 

 

Enligt Micasa kommer köket, restaurangen och samlingssalen att bli kvar. 

Förvaltningens avtal med restaurangentreprenören löper ut i augusti. Entreprenören 

önskar vara kvar på Kastanjen och kan då teckna hyresavtal med Micasa.  

 

 Axelsberg 

 Kaffeautomat och godisautomat finns i gemensamhetsutrymmena i hus 43. 

 Rivning av hus 41 påbörjas i nästa vecka. 

 

§ 8. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2009-12-17 
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 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet; 

 

Ärende 2: Svar på medborgarförslag om hundgårdar 

Pensionärsrådet tycker det är viktigare att det sätts upp papperskorgar 

”hundlatriner”. 

 

Ärende 3: Verksamhetsplan 2010 Hägersten-Liljeholmen 

Äldreomsorgen har fem mål varav de fyra första är gemensamma med social 

omsorg. 

 All myndighetsutövning ska vara rättssäker och av god kvalitet. Den ska 

också erbjuda delaktighet och ett gott bemötande samt ta tillvara den 

enskildes resurser. 

 Alla individuellt riktade insatser ska vara av god kvalitet och ta tillvara 

den enskildes resurser och delaktighet ska erbjudas. 

 Anhöriga ska uppleva att de får stöd och hjälp utifrån sin aktuella 

situation.  

 Hälso- och sjukvården ska vara av god kvalitet. Vårdskador ska 

förebyggas. Vården ska bedrivas med god hygienisk standard.  

 Äldre ska känna trygghet och ges ökade möjligheter att bo kvar hemma. 

 

Anhörigstöd ska erbjudas enligt ny lagstiftning i socialtjänstlagen. Äldreomsorgen i 

stadsdelen har ett väl utvecklat stöd till anhöriga. Fr.o.m. 2010 ska också anhöriga 

till personer under 65 år erbjudas anhörigstöd.  

 

Två viktiga generella mål, som är viktiga att uppmärksamma handlar om; 

 Samordnat och professionellt stöd ska ges till dem som utsatts för våld i nära 

relationer. I stadsdelen finns ett särskilt kvinnostödsteam, som man kan 

kontakta. 

 Stadsdelsnämndens verksamheter och lokaler ska vara tillgängliga för alla. 

 

 Pensionärsrådets frågor och synpunkter 

  

 EU-projekt tillsammans med Riga 

 Vad är ”Training of Elderly Care Managers”?  

Det är ett projekt för ledarskapsutveckling i samarbete mellan Stockholms 

stad, Lidingö och Riga. Ett chefsprogram bestående av olika block har tagits 

fram, där t.ex. Stockholm ansvarar för ökad kunskap om demens.  

  

 Skissprojektet 

 Vad är Skissprojektet? 

Det är ett projekt i samverkan med Konstfrämjandet, där två konstnärer 

utvecklar något nytt och kreativt tillsammans med de boende på Axelsbergs 

servicehus.  

  

 Minskade behov 

Under äldreomsorgens budget på sidan 13 skriver förvaltningen att det 

”ingår en förväntad lägre kostnad för minskat behov av 

äldreomsorgsinsatser i och med att antalet äldre över 85 år, enligt USK 
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prognos, minskar”.  Vad innebär förväntad och vad händer om det inte blir 

så, frågade pensionärsrådet. 

 

Antalet äldre minskar i stadsdelen. Förvaltningen kan också se att behoven 

av servicehus och vård- och omsorgsboende minskar. Antalet placeringar har 

sjunkit och färre ansökningar inkommer. Om behoven istället skulle öka trots 

ett minskat antal äldre, kommer äldreomsorgen få svårt att uppnå en budget i 

balans.  

 

 Anhörigas medverkan  

Det är viktigt att anhöriga är med och engagerar sig i äldreomsorgens 

verksamheter, menade pensionärsrådet. Vad kan man göra för att öka och 

underlätta för anhöriga att vara delaktiga? 

Bl.a. kan möten läggas på kvällstid. Verksamheterna inbjuder också 

regelbundet till boende- och anhörigmöten. Viktigt att ge både muntlig och 

skriftlig information. Anhöriga ska också känna sig välkomna i 

verksamheterna. 

  

 Rent, snyggt och tillgängligt 

Rabatter, trappor, trappräcken och övergångsställen behöver underhållas 

bättre och brister behöver åtgärdas, enligt pensionärsrådet.  

 

Flera konkreta exempel togs upp, bl.a. ett trasigt trappräcke vid 

Kinnmanssonsvägen och Hjortbergsvägen, samt sluttande övergångsställe 

vid Telefonplan. 

  

 Aktivitetsplan 

Annmarie besvarade frågor om aktivitetsplanen. Allt utom 

myndighetsutövning ska upphandlas. Stadsdelarna ska ta fram en 

tidsplan/aktivitetsplan för detta. Inom äldreomsorgen sker 

kvalitetsupphandlingar, som innebär att priset är fast och att utförarna istället 

tävlar om bästa kvalitet. Äldreomsorgen i Hägersten-Liljeholmen avvaktar 

med upphandlingar under 2010, pga de förändringar som pågår på Kastanjen 

och Axelsberg samt frågan om omvandling av servicehus till 

trygghetsboende. 

 

 Ärende 6: Redovisning av biståndsbedömda insatser, svar på skrivelse 

Pensionärsrådet undrade varför hemtjänsten kan ge en fylligare information i 

omsorgsdagboken. 

 

Detta beror på att hemtjänsten använder ett nytt system för dokumentation, 

som är kopplat till omsorgsdagboken. Systemet prövas först i hemtjänsten. 

 

Stadens riktlinjer för biståndshandläggning skickas till rådet. 

 

Ärende 12: Minnesanteckningar från Lokala Brå 

 Av protokollet framgår att det finns en del problem i stadsdelen. 

 Pensionärsrådet anser att Lokala Brå bör ha tätare möten.  
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§ 9. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Det blir julfest den 17 december. 

 

Axelsbergs förtroenderåd, Tita Bergquist: På luciafirandet kom 50 personer. Den 

16 december blir det jullunch. Nästa möte är den 20 januari. 

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: ”Huset”, förtroenderådet och Kyrkan 

anordnade i år luciafirande, där ett 90-tal boende deltog. Fr.o.m. nästa år kommer 

förtroenderådet att ändra sitt arbetssätt. Arrangemang i samlingssalen anordnas 6 

juni, Midsommar och 1:a advent. Våningskaffe för boende ordnas 2 gånger på våren 

respektive hösten.  

 

Fruängsgårdens servicehus, Lars Åsberg: Ett 70-tal personer kom till luciafriandet 

där skolbarn i årskurs1från Herrängens skola sjöng. Nästa möte äger rum den 28 

januari. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Igår firandes Lucia och idag den 15 

december ordnar förtroenderådet och PRO julfest för de boende. Nästa möte är den 

12 januari. 

 

Västertorps förtroenderåd, Margareta Bergman: På Antikträffen blir det julbord på 

tisdag, onsdag och torsdag. Matgrupperna fortsätter. 

 

§ 10.  Övriga frågor 

  

 Skylt i Gröndal 

Eiwor lämnade förslag med skiss om att skylt bör sättas upp på Gröndalsvägen 164-

166, då det finns stor risk att bli påkörd här.  

 

Frågan lämnas vidare till trafikkontoret via förvaltningens avdelning för 

samhällsplanering.  

 

 Kultur i vården 

 Tita undrade om det finns möjlighet att beställa program från ”Kultur i vården”.  

 Annmarie ber ”Seniorhälsan” undersöka detta närmare. 

 

 Samlingssalen på Kastanjen 

Det är mycket kallt i samlingssalen, +12 grader. Micasa har lovat att sätta in en 

byggfläkt, vilket dock inte har gjorts. De boende och de som har uppträtt på 

”husets” och förtroenderådets olika arrangemang i samlingssalen under december, 

har varit tvungna att ha på sig ytterkläder. Detta är oacceptabelt.  

 

§ 11. Nästa sammanträde 

Tisdagen den 26 januari kl. 10-12 med förmöte kl. 9.15-10.00. 

Plats: Förvaltningen plan 9, besöksrum 1. 

 

§ 12. Sammanträdet avslutas 
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Pensionärsrådet överlämnade blommor till Annmarie och Anneli och tackade för ett 

gott samarbete under året. Ordförande önskade alla en god jul och ett gott nytt år och 

förklarade därmed sammanträdet avslutat. 

                                                             

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


